
Protokół nr V/2007 
z przebiegu V sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 lutego 2007 r. 
 

 V sesja Rady Powiatu Zielonogórskiego odbyła się w Sali posiedzeń 
Urzędu Gminy w Zielonej Górze. 
 Na ogólną liczbę 21 radnych obecnych było 20. Nieobecny był jeden 
radny Roman Rakowski, który usprawiedliwił swoją nieobecność. Radny 
Ireneusz Plechan spóźnił się na obrady. 
 Lista obecności radnych – załącznik nr 1 do protokołu nr V/2007. 
 Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  
nr V/2007. 
 
Ad 1. 

Eugeniusz Uglik, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  
o godz. 11.00 dokonał otwarcia V zwyczajnej sesji Rady Powiatu. 

Powitał wszystkich zebranych. 
 Stwierdził obecność 19 radnych na liczbę 21 ustawowego składu Rady, co 
stanowiło kworum umożliwiające podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Poinformował o nieobecności Romana Rakowskiego oraz o tym, iż Ireneusz 
Plechan spóźni się na obrady. 
 
Ad 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad, do którego nie zgłoszono wniosków i uwag. 

Porządek obrad poddany pod głosowanie został przyjęty 19 głosami „za”. 
 Porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności Rady 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Przedstawienie planów pracy Komisji na 2007 r. 
6. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w 

powiecie zielonogórskim. 
9.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu zielonogórskiego. 
10. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Komisji Rewizyjnej 
Powiatu Zielonogórskiego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2007 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej przez 

Powiat Zielonogórski na wykonanie zadań bieżących związanych z 
remontami dróg i chodników powiatowych w miejscowościach: Kije, 
Łęgowo, Sulechów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości 
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Zielonogórskiego Nr XVII/113/2004 w sprawie nabycia, zbycia i 
obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawienia lub najmu na okres 
dłuższy niż 3 lata. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków 

finansowych na poszczególne zadania z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Zielonogórskiego na 
2007 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Miastu Zielona Góra 
prowadzenia zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej 
dotyczących działalności ośrodka adopcyjno-opiekuńczego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego w Górzykowie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/99 Rady Powiatu 
Zielonogórskiego w sprawie przystąpienia do Związku Powiatów 
Polskich. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/111/2000 Rady 
Powiatu Zielonogórskiego do Stowarzyszenia „Euroregion Sprewa – 
Nysa – Bóbr”. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej przez 
mieszkańców Brzezia k/Sulechowa. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu 
Zielonogórskiemu Zarządowi Dróg z/s w Sulechowie. 

24. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
25. Wolne wnioski i zapytania.  
26. Zamknięcie V sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 
 Do protokołu z IV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego Rada nie zgłosiła 
uwag i wniosków. Poddany pod głosowanie został przyjęty 19 głosami „za”.  
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Ad 4. 
 Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z działalnością Rady  
w okresie od 29 grudnia 2006 r. do 27 lutego 2007 r.  

W okresie międzysesyjnym odbyły się posiedzenia Komisji, na których 
zostały rozpatrzone materiały i projekty uchwał na V sesję oraz opracowane 
plany pracy na 2007 r. przez poszczególne Komisje. 

30 stycznia Komisja Rewizyjna spotkała się w celu rozpatrzenia skargi 
mieszkańców Brzezia k. Sulechowa na dokonany przez Starostę 
Zielonogórskiego wpis do ewidencji szkół i placówek niepublicznych 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Brzeziu k. Sulechowa oraz 
zaopiniowania projektu uchwały w tej sprawie. 

Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej odbyła posiedzenie  
w dniu 22 lutego.  

W tym samym dniu obradowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, na 
którym gościła: dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Sulechowie, dyrektora 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie oraz dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku. Tematem posiedzenia było m.in. 
zapoznanie się z stopniem przygotowania szkół do przeprowadzenia egzaminów 
maturalnych i zawodowych w roku 2007 oraz z planowanymi kierunkami 
kształcenia w zespołach szkół ponadgimnazjalnych w roku szkolnym 
2007/2008. 

 Komisja Ochrony Obywateli i Bezpieczeństwa wspólnie z Komisją Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki  
na posiedzeniu w dniu w dniu 23 lutego z udziałem Komendanta Miejskiej 
Policji w Zielonej Górze oraz Komendanta Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej, rozpatrzono stan bezpieczeństwa porządku publicznego oraz stan 
ochrony przeciwpożarowej w powiecie zielonogórskim.  

Komisja Budżetowa obradowała 26 lutego. 
W posiedzeniach uczestniczyli min: Starosta, członkowie Zarządu 

Powiatu, Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg oraz 
kierownicy właściwych wydziałów Starostwa. 
 Odnośnie współpracy Rady Powiatu z innymi organami samorządu 
terytorialnego w dniu 30 stycznia Przewodniczący Rady odbył spotkanie  
z przewodniczącymi rad gmin z terenu powiatu zielonogórskiego, natomiast  
w dniu 7 lutego z radnymi sejmiku województwa lubuskiego okręgu 
zielonogórskiego. W posiedzeniach tych brali udział zastępcy 
Przewodniczącego Rady Powiatu oraz członkowie Zarządu Powiatu 
Zielonogórskiego. W spotkaniu z radnymi sejmiku brał udział Przewodniczący 
Sejmiku Województwa Lubuskiego Maciej Woźniak. 
W związku z organizacją dożynek powiatowych 2007 Przewodniczący Rady 
uczestniczył w spotkaniu organizacyjnym. 
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 Przewodniczący Rady w związku z organizacją pracy Rady Powiatu na 
bieżąco kontaktował się z członkami Zarządu Powiatu oraz dyżurował  
w biurze Rady. 
 Do ww. informacji radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
Ad 5. 
 Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Powiatu przedstawili 
plany pracy Komisji na 2007 r. 
 Janina Kałuża zapoznała z planem pracy Komisji Budżetowej – 
załącznik nr 3 do protokołu nr V/2007. 
 Mieszko Sibilski przedstawił plan pracy Komisji Ochrony Zdrowia  
i Pomocy Społecznej – załącznik nr 4 do protokołu nr V/2007. 
 Rafał Gajewski zapoznał z planem pracy Komisji Rewizyjnej – załącznik 
nr 5 do protokołu nr V/2007. 
 Czesław Hołołub poinformował o planie pracy Komisji Ochrony 
Obywateli i Bezpieczeństwa – załącznik nr 6 do protokołu nr V/2007. 
 Edward Szyjka odczytał plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki – załącznik nr 7 do protokołu nr 
V/2007. 
 Brygida Wróblewska przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu – załącznik nr 8 do protokołu nr V/2007. 

Eugeniusz Uglik wyjaśnił, że Komisje na posiedzeniach przegłosowały 
swoje plany pracy, zatem nie ma potrzeby by Rada je głosowała. 
 Rada nie zgłosiła wniosków i uwag do przedstawionych planów pracy 
Komisji.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady uznał, że plany pracy zostały 
przyjęte przez aklamację. 
Ad 6. 
 Edwin Łazicki, Starosta Zielonogórski: Zarząd Powiatu odbył  
8 posiedzeń, na których podjął 19 uchwał oraz przygotował 12 projektów 
uchwał Rady Powiatu. 
Podjęte uchwały dotyczyły: 
- nadania upoważnienia kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do 
dokonywania zmian w planie wydatków jednostki, 
- opracowania układu wykonawczego budżetu powiatu zielonogórskiego na 
2007 r., 
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- opracowanie planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 
2007 r., 
- tworzenie warunków dla rozwoju kultury fizycznej dzieci i młodzieży  
w powiecie, 
- podział środków finansowych na stypendia za wyniki w nauce i osiągnięcia 
sportowe dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych, (w hali sportowej przy 
Zespole Szkół w Sulechowie zostało wręczonych 10 stypendiów za osiągnięcia 
w sporcie), 
- zmiany budżetu powiatu na 2007 r., 
- przyznania stypendium Starosty Zielonogórskiego dla sportowców, 
- udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w wysokości 2000 zł dla Nadleśnictwa Przytok na realizację programu 
edukacyjnego, 
- udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w wysokości 40.000 zł na rekultywację składowiska odpadów stałych  
w m. Czerwieńsk, 
- udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w wysokości 100.000 dla gm. Sulechów na budowę kotłowni dla Zboru 
Ariańskiego i zespołu zamkowego, 
- udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w wysokości 100.000 zł dla gm. Sulechów na budowę kanalizacji 
sanitarnej w m. Kalsk, 
- przyjęcie zmian w uchwale Zarządu dot. opracowania układu wykonawczego 
budżetu powiatu na 2007 r., 
- utworzenia dwóch nowych kierunków kształcenia w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie, 
- utworzenia w Liceum Ogólnokształcącym klasy sportowej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie o specjalności piłka nożna,  
- uzgodnienia kierunków kształcenia w trzech szkołach ponadgimnazjalnych – 
ZSP w Sulechowie, ZSP w Czerwieńsku oraz w LO w Sulechowie oraz w 
sulechowskim ośrodku wychowawczym, 
- przeznaczono 200 zł na sfinansowanie nagród w konkursie edukacyjnym 
„Zebra” dla klas I-III, 
- przyjęcia zmian w budżecie na 2007 r., 
- przyjęcia nieruchomości położonej w Sulechowie przy al. Niepodległości 15  
i ul. Zwycięstwa 21 od SPZOZ w Sulechowie. 
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 Ponadto w okresie międzysesyjnym Starosta spotkał się z wójtami  
i burmistrzami gmin. Tematyka spotkania obejmowała min. zagadnienia 
związane z opracowaniem planu modernizacji dróg, który zostanie 
przedstawiony pod obrady Rady Powiatu. W międzyczasie Starosta, 
Wicestarosta oraz członek Zarządu zwizytowali drogi powiatowe. Problem dróg 
powiatowych jest jeszcze daleki od rozwiązania ze względu na skąpość 
środków. 
 Starosta wielokrotnie spotykał się z Marszałkiem Województwa 
Lubuskiego w sprawie dróg. Odbyło się spotkanie zainteresowanych gmin  
w sprawie budowy mostu w Mińsku. Odbył też spotkanie w sprawie 
pozyskiwania środków unijnych. W tym celu spotkał się z członkiem Zarządu 
Województwa Lubuskiego Jolantą Fedak oraz dyrektorem departamentu Urzędu 
Wojewódzkiego. 

Wraz z Wicestarostą brali udział w konwencie starostów, gdzie spotkali 
się z Marszałkiem, dyrektorem lubuskiego oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia p. Hatke, dyrektorem Marculą. 

Omawiany był temat opracowania wspólnego programu dotyczącego 
modernizacji dróg wojewódzkich i dróg powiatowych. 

W spotkaniu z dyrektorem oddziału NFZ brała udział dyrektor SPZOZ 
Beata Kucuń. 

Trwają prace związane z powołaniem rad społecznych SPZOZ  
w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. Kandydatury do rad podał Wojewoda 
Lubuski. Starosta zwróci się również do Rady Powiatu o wytypowanie 
przedstawicieli do tych rad. 

Starosta odwiedził jednostki organizacyjne powiatu, m.in. ZSP  
w Czerwieńsku. Spotkanie dotyczyło ewentualnego przejęcia budynku po szkole 
podstawowej w Czerwieńsku. Nakłady finansowe by budynek mógł spełniać 
rolę szkoły oraz niż demograficzny powodują ewentualna odmowę przyjęcia 
tego obiektu. Na początek koszty związane z przystosowaniem i remontem 
budynku wyniosłyby 1.200.000 – 1.400.000 zł. 

Informatyzacja Starostwa zostanie ponownie przesunięta o kilka tygodni, 
ponieważ firma „Comarch” z Krakowa poddał Starostwo do arbitrażu. Arbitraż 
Starostwo wygrało, a obecnie Comarch odwołał się od decyzji arbitrów do sądu 
okręgowego. Starosta zauważył, że trudno cokolwiek robić w tym kraju w 
normalnym trybie. Comarech ma swoich prawników, którzy muszą się wykazać 
i przetargi są przez nich kontrowane. 

Starosta uczestniczył w posiedzeniu ochotników straży pożarnej. 
 W dniach 23-25 lutego odbyły się targi budownictwa w Drzonkowie 
powiat wystawił swoje stanowisko, za które otrzymał wyróżnienie za oprawę. 
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Przedsiębiorcy, którzy prezentowali się na tym stanowisku nie ponosili z tego 
tytułu żadnych kosztów. Starosta wraz z Wicestarosta odwiedził te imprezę. 

Zwrócił uwagę, że stoisko prezentowało się bardzo dobrze oraz wyraził 
nadzieję, że w kolejnych targach weźmie udział więcej przedsiębiorców. 
 Ponadto Starosta brał udział w pożegnaniu dowódcy IV Zielonogórskiego 
Pułku Przeciwlotniczego w Czerwieńsku i V Pułku Artylerii w Sulechowie.  
W uroczystości związanych z 68 rocznica wywozu Polaków na Syberię;  
w spotkaniu w Tauer w Niemczech dotyczącym współpracy w zakresie 
przedsiębiorstw polsko-niemieckich, przekazania samochodu strażackiego dla 
straży pożarnej w Sulechowie oraz wraz z Wicestarostą w spotkaniu 
noworocznym z Prezydentem Zielonej Góry i w spotkaniu zorganizowanym 
przez Burmistrza Sulechowa. 
 Poza tym na spotkaniu z Esterą Kuhlman z powiatu Sprewa-Nysa w 
sprawie strategii rozwoju turystyki razem z Wicestarostą otrzymali zaproszenie 
na dzień 28 na spotkanie ze Starostą Powiatu Sprewa – Nysa w związku  
z podpisaną umową o współpracy. 
 Starosta brał udział w pracach Komisji w ramach konkursu „Gminy Fair 
Play”. W ogłoszeniu wyników konkursu uczestniczył Wicestarosta, Ryszard 
Górnicki. Zauważył, że wiele powiatowych jednostek mogłoby przyjrzeć się 
temu regulaminowi i wziąć udział, by osiągnąć tytuł hit Ziemi Lubuskiej. 
Będzie zachęcał do udziału w tym konkursie.  
 W związku z ukazaniem się nowej strony internetowej powiatu 
zielonogórskiego Starosta zachęcił do korzystania z niej podległe jednostki 
organizacyjne, np. w celu ogłaszania potrzeb i reklamowania się. Strona jest 
wreszcie profesjonalna. 
 15 lutego odbył spotkanie z delegacją wsi Kotowice, dotyczące drogi  
i spraw tej wsi. Spotkanie było owocne, zakończone w zgodzie. Dodatkowo 
Marek Szarłata wraz z radnym zapoznał się raz jeszcze ze stanem drogi. Doszli 
do wniosku, że powinno tam zostać wszystko zrealizowane w planowanym 
zakresie. 
 Starosta również wziął udział w spotkaniu przedstawicieli gmin powiatu, 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz pełnomocnika Wojewody ds. 
osób niepełnosprawnych oraz Fundacji „Sikoń” w sprawie budowania lokalnych 
wspólnych projektów zapewniających systemową opiekę osobom ze 
specjalnymi potrzebami. Na spotkaniu obecni byli wszyscy przedstawiciele 
gmin. Nie było Wicemarszałek, ponieważ akurat przebywała w Warszawie  
w sprawie szpitala w Gorzowie Wlkp. Wiele wypracowanych wniosków będzie 
przydatnych do opracowania wspólnych przedsięwzięć dot. osób wymagających 
specjalnej opieki. 
 Ryszard Górnicki, Wicestarosta brał udział w konferencji zorganizowanej 
przez powiat nowosolski nt. pozyskiwania alternatywnych źródeł energii. Tam 
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Wicestarosta prezentował osiągnięcia DPS w Trzebiechowie dot. kolektorów 
słonecznych. 
 Na zakończenie Starosta poinformował, że od kolejnej sesji, na każdym  
z posiedzeń Rady Powiatu będzie monitorowana sytuacja szpitali poprzez 
przestawianie sprawozdań przez dyrektorów SPZOZ w Sulechowie oraz SPZOZ 
w Wojnowie. Sytuacja na dzień dzisiejszy jest dobra, nie ma zadłużenia,  
z którymi muszą borykać się inne powiaty, ale należy trzymać rękę na pulsie. 
Ma zaufanie do dyrektorów powiatowych SPZOZ-ów, że wszystko funkcjonuje 
dobrze. 
 Radni nie zgłosili zapytań w związku z przedstawionym sprawozdaniem 
Starosty. 
 
Ad 7. 
 Rafał Gajewski poinformował: w ostatnich kilku miesięcy około 
dziesięciu razy załatwiał prywatne sprawy w Wydziale Komunikacji Starostwa 
Powiatowego. Stwierdził, że interesanci narzekają na organizację obsługi tego 
wydziału, szczególnie jeśli chodzi o biuro załatwiające sprawy pojazdów. Nie 
dotyczy to biura załatwiającego prawo jazdy. 
 Rzecz polega na tym, że dla osób sporadycznie załatwiających sprawy nie 
jest czytelne gdzie, co się załatwia. Prosta zasada obsługi wg kolejności 
przyjścia też nie działa. Osoby, które nijako trudnią się obrotem pojazdami bez 
kłopotu mijają kolejkę i załatwiają swoje sprawy. Radny był świadkiem jak  
w ubiegłym tygodniu dwóch młodych ludzi w gustownych firmowych dresach 
bez kłopotu weszło i załatwiło sprawę poza kolejnością. Oczekujący w kolejce 
ludzie oburzali się na takie zachowanie, ale byli niezorientowani jak temu 
zapobiec. 
 Tablica informacyjna jest nieczytelna, zabałaganiona, przypominająca 
słup ogłoszeniowy. Dużo załatwiłoby, gdyby na tablicy było wszystko czytelnie 
wyjaśnione, napisane. Na tablicy są też informacje istotne, ale zrobione  
w sposób bałaganiarski. 
 Znane są plany Starosty dotyczące rozszerzenia zakresu obsługi w 
delegaturze w Sulechowie, (z punktu widzenia Zielonej Góry), gmin 
zaodrzańskich. Natomiast nie należy czekać z prostymi zmianami, by 
oczekujący ludzie w kolejkach między sobą nie zgłaszali takich uwag.  
 Następnie radny wyraził nadzieję, że przy okazji informatyzacji zostanie 
zinformatyzowana kasa, bo funkcjonującą tego typu kasę, rzadko się spotyka. 
Kasa załatwia najwięcej spraw związanych z opłatami komunikacyjnymi. 
Pomimo kartek kierujących do właściwego pokoju nr 113 na pierwszym piętrze, 
interesanci błądzą. Należałoby rozważyć umieszczenie kasy tam gdzie najwięcej 
interesantów. Np. załatwiając mapki w wydziale geodezji opłatę radny uiszczał 
w kasie PKO, znajdującej się obok. Tam również są kolejki, bo ludzie przy 
okazji załatwiają inne sprawy, ale znajduje się obok i było łatwiej 
poinformować. 
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 W nawiązaniu do PKO zwrócił się z pytaniem czy tych opłat nie mogłaby 
również przyjmować kasa Starostwa, już skomputeryzowana.  
 Radny zapoznał się z umową dzierżawy, które PKO zawarło ze 
Starostwem. Niepokojący jest w tej umowie § 5 o następującym brzmieniu: 
„oddanie przedmiotu najmu w całości lub części osobie trzeciej do bezpłatnego 
używania wymaga zgody wynajmującego”, czyli Starosty. W związku z tym 
zapisem radny zapytał: czy nieodpłatnie nie mogą wynająć, a odpłatnie mogą 
wynająć, np. agentowi za 100 zł? 
 Przytoczył przykład pewnego Starostwa w województwie mazowieckim, 
gdzie obsługę kasową prowadził agent pewnego banku. Agent ten wraz  
z pieniędzmi „zwinął się” i wszyscy interesanci, którzy składali różne opłaty 
komunikacyjne, geodezyjne ponownie musieli złożyć opłaty. Byli oburzeni na 
to starostwo, które nie mogło inaczej postąpić, ponieważ pieniądze nie 
wpłynęły. 
 Dlatego należy wnieść aneks do umowy, aby poza plecami Starostwa tej 
obsługi nie prowadził, jakiś agent. Lepiej, gdy będzie to robił bank. 
 Drugą sprawę skierował przede wszystkim do Przewodniczącego Rady, 
dotyczącą miejsc do parkowania koło Starostwa, Urzędu Miejskiego oraz 
Urzędu Marszałkowskiego. W pobliżu tych urzędów ciężko jest znaleźć miejsce 
do parkowania. W momencie rozpoczęcia inwestycji naprzeciwko Starostwa  
nie będzie bezpłatnego parkingu i nie będzie gdzie zaparkować. 
Teren wokół trzech urzędów jest wyłączony z opłat wynikających ze strefy 
parkowania. Osoby pracujące w urzędach tam parkują. Ich samochody stoją 
przez czas urzędowania, natomiast interesanci, przyjeżdżając sporadycznie nie 
mają gdzie zaparkować, błądzą, muszą daleko szukać miejsc i opłacać parkingi 
w strefie płatnej. 

Należy zwrócić się do Przewodniczącego Rady Miasta i do 
Przewodniczącego Sejmiku, aby tę sprawę załatwić kompleksowo. Np. w 
Legnicy gdzie w ogóle nie ma parkometrów, bezrobotni na określonych 
odcinakach ulic pobierają opłaty i pilnują by parkujący te opłaty składali. W ten 
sposób jest wymuszona rotacja samochodów.  

Natomiast dla urzędników przyjeżdżających do pracy jest duży parking, 
kompletnie pusty koło Palmiarni, zajmujący 2-3 minuty drogi do urzędu. Osoba 
z zewnątrz może tego parkingu nie znać, a osoby pracujące w urzędach na 
pewno go znają. 

Dlatego tę sprawę wspólnie z przewodniczącymi należy rozwiązać 
kompleksowo, w tym parkingu koło Urzędu Marszałkowskiego oraz Urzędu 
Miejskiego. 

Henryk Jagoda poinformował, że jako radny powiatu, internauta, często 
korzysta z strony internetowej powiatu zielonogórskiego. Za profesjonalne 
przygotowanie strony złożył podziękowania i gratulacje Ewie Tworowskiej- 
Chwalibóg, Kierownikowi Wydziału Promocji, Rozwoju Powiatu i Integracji 
Europejskiej Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze. Zauważył, że strona 

 



 10

internetowa została zaktualizowana i zawiera wszystkie informacje odnośnie 
promocji, współpracy zagranicznej. Omówione zostało Starostwo, powiat, 
kultura i turystyka, Unia Europejska oraz przedstwiono charakterystyki gmin 
opatrzone zdjęciami.  
 Następnie podjął sprawę zimowego utrzymania dróg powiatowych. 
Przypomniał, że Powiatowy Zielonogórski Zarząd Dróg zawarł umowy na 
świadczenie usług z poszczególnymi wykonawcami w zakresie utrzymania dróg 
w okresie zimy. Wynagrodzenia za usługi zostały ustalone w formie ryczałtu.  

Zwrócił uwagę, że tegoroczna zima była łagodna i wystąpiły 
oszczędności. W związku z czym wniósł do Starosty oraz do dyrektora 
Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg o podjęcie rozmów  
z wykonawcami w sprawie obniżenia wynagrodzenia, ponieważ w okresie zimy, 
która była łagodna nie ponieśli tylu kosztów. 

Jako zarządca firmy, która utrzymuje drogi powiatowe w okresie zimy  
w gminie Kargowa zadeklarował z ogólnej kwoty 5 % na rzecz Komendy 
Miejskiej Policji. 

Stanisław Okopień zwrócił się z podziękowaniami do członka Zarządu 
Powiatu, Marka Szarłaty za realizację jego interpelacji dotyczącej przekazania 
radnym opracowania o zrealizowanych inwestycjach na drogach powiatowych 
w ciągu ostatnich lat. Pozwoli to radnym początkującym na wyciągnięcie 
wniosków w tym temacie. 

W ramach interpelacji zgłosił wykonanie chodnika na ul. Lipowej  
w Trzebiechowie. Kontynuacja budowy chodnika wiąże się z bezpieczeństwem 
młodzieży, a także mieszkańców uczęszczających do kościoła. Zaapelował też  
o wykonanie z oznakowaniem przejścia dla pieszych. 

Następnie wrócił do sprawy, którą zgłaszał na poprzedniej sesji odnośnie 
konieczności wykonania prac na drodze Trzebiechów-Ostrzce-Smolno Wielkie. 
Są tam dziury oraz zarwany mostek, gdzie droga obniżyła się o 20-30 cm i grozi 
to tąpnięciem. Kolejna zgłoszona sprawa dotyczyła naprawy drogi Milsko- 
Dąbrowa-Droszków, która posypała się po ostatnich wiatrołomach. 

Sławomir Baranowski w imieniu mieszkańców m. Laski zgłosił 
wykonanie przejścia dla pieszych na drodze powiatowej, przy przystanku 
autobusowym w centrum tej miejscowości. 

 
Nie zgłoszono więcej wniosków interpelacji radnych. 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 
Ad 8. 
 Na obrady przybył spóźniony radny Ireneusz Plechan, (stan obecnych 
radnych – 20 osób). 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemną informację o realizacji zadań przez Komendę Miejską Państwowej 
Straży w Zielonej Górze w 2006 r.  
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Bryg. Waldemar Michałowski, Komendant Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Zielonej Górze przedstawił prezentację multimedialną 
wyżej wymienionego opracowania, stanowiącego załącznik nr 9 do protokołu nr 
V/2007. 

Ireneusz Plechan podziękował Waldemarowi Michałowskiemu za 
przygotowanie materiału. Podkreślił, że jest ono opracowane skrupulatnie  
i czytelnie oraz że może służyć, jako wzór dla innych jednostek organizacyjnych 
powiatu przy przygotowywaniu tego typu informacji. 

 
Radni nie zgłosili zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

 
Ad 9. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
„Raport Zielonogórskiej Policji o stanie bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
w roku 2006”, stanowiący załącznik nr 10 do protokołu nr V/2007. 

Mł. insp. mgr Andrzej Twardowski, Komendant Miejskiej Policji  
w Zielonej Górze przedstawił prezentację multimedialną wyżej wymienionego 
opracowania, stanowiącego załącznik nr 10 do protokołu nr V/2007. 

Tytułem uzupełnienia Komendant poinformował min: poczucie 
bezpieczeństwa jest rzeczą subiektywną. W badaniach społecznych dostrzega 
się zjawisko poczucia bezpieczeństwa w miejscach gdzie statystycznie 
odnotowuje się przestępstwa oraz brak poczucia bezpieczeństwa, gdzie nie ma 
statystycznie zagrożenia. 

Od 1989 r. policja rozpoczęła proces prowadzenia statystyki. Obecnie 
niektóre zdarzenia nie są uwzględniane w statystyce przestępstw. Z badań opinii 
publicznej wynika, że społeczeństwo nie chce funkcjonowania zasady „zero 
tolerancji”. 

Podczas prezentacji Komendant podkreślił, że spada liczba chętnych do 
podjęcia pracy w policji. 

W roku bieżącym odejdzie z zadań policji miejskiej zadanie „konwoje”. 
Jeśli chodzi o pojazdy służbowe policji, sytuacja przedstawia się 

tragicznie. Brakuje w policji radiowozów. 
Po prezentacji Ireneusz Plechan poinformował, że rokrocznie ma tę samą 

uwagę do przedstawionych informacji, mianowicie: prezentowany materiał nie 
dostrzega problemu narkomanii. Wielokrotnie prosił poprzedników Komendanta 
Miejskiego by na ten problem zwrócili szczególną uwagę i by ewentualnie 
przygotowywali dodatkowy materiał informujący o zakresie tej przestępczości, 
o podjętych działaniach i prewencji. 

Wyraził nadzieję, że pod tym kątem zostanie przedstawiona radnym 
stosowana informacja, ponieważ z przedstawionych statystyk wynika, że 
problem nie jest łatwy.  

Andrzej Twardowski poinformował, że jest przygotowane szersze 
opracowanie dot. narkomanii. 
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Radny Czesław Hołołub podziękował Komendantowi za przedstawioną 
informacje oraz wyraził nadzieję, że w roku 2007 będzie mniej przestępstw oraz 
że rok ten będzie lepszy dla policji pod względem finansowym. 

 
Rada nie zgłosiła więcej wniosków i zapytań do przestawionego 

sprawozdania. 
 
Ad 10. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
pisemne sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów  
w Zielonej Górze za rok 2006, stanowiące załącznik nr 11 do protokołu nr 
V/2007. 
 Sławomir Baranowski poinformował, że radni szczegółowo zapoznali 
się z materiałem na posiedzeniach komisji Rady. W większości rozstrzygnięcia 
spraw były załatwione pozytywnie na korzyść konsumenta.  

Są sprawy zakończone negatywnie. Radny zapytał, jak można ustrzec się  
i zapobiec takiej sytuacji? 

Ryszard Górnicki - Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
poinformował: Powiatowy Rzecznik Konsumentów jest instytucją młodą, 
funkcjonuje dopiero 7 lat, które minęło w grudniu ubiegłego roku. 

Podobnie, jak komendant straży i komendant policji, Powiatowy Rzecznik 
Konsumentów reprezentuje prawo. Komendantów dotyczy kadencyjność Sejmu 
a Rzecznika kadencyjność Rady Powiatu. Brak multimedialnej prezentacji 
wytłumaczył młodością, aczkolwiek uważa, że do takiej prezentacji dojdzie.  

Ze względu na obecność gości na sali obrad powiatowy rzecznik zapoznał 
z swoimi zadaniami. 

Udzielonych porad Rzecznika było ponad 655, pisemnych 65,  
osobistych 32.  

Odnośnie dziesięciu spraw zakończonych negatywnie wyjaśnił: często 
Konsument ma rację i nie wprowadza nikogo w błąd. Zdarza się również, że 
konsument chce naciągnąć straty i w momencie zgłaszania do Rzecznika swoich 
pretensji, w jakiś sposób wprowadza go w błąd. Okazuje się, że sprzedawca też 
ma czasami rację – są to właśnie te 10 spraw. W tych 10 przykładach, dwa 
mówią też o tym, że konsument długością trwania sprawy rezygnuje z swojego 
powództwa z uwagi na to, że albo nie widzi szansy, albo po prostu ma dość. 

Sprzedawcy i handlowcy często nie znają prawa, jakie przysługują 
Rzecznikowi Konsumentów. W momencie, gdy się o nich dowiadują od ręki 
uznają reklamacje. Tak więc instytucja Rzecznika jest bardzo młoda, ale też 
bardzo potrzebna konsumentom. 

Rzecznik Konsumentów urzęduje w Starostwie Powiatowym przy ul. 
Podgórnej i przyjmuje interesantów w godzinach pracy urzędu. 

 
Do Powiatowego Rzecznika Konsumentów nie zgłoszono więcej zapytań. 
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Pisemne sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów zostało 
przyjęte przez Radę Powiatu 20 głosami „za”. 
 
Ad 11. 
 Eugeniusz Uglik poinformował o pozytywnej opinii poszczególnych 
Komisji Rady do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 16 głosami „za”, 4 
radnych wstrzymało się od głosowania. 
 Uchwała Nr V/23/2007 - załącznik nr 12 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 12. 

Eugeniusz Uglik poinformował o pozytywnej opinii poszczególnych 
Komisji Rady do projektu uchwały oraz o tym, że wszyscy radni na 
posiedzeniach Komisji otrzymali i zapoznali się z autopoprawkami Zarządu 
Powiatu do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały uwzględniającego autopoprawki Rada nie zgłosiła 
wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/24/2007 - załącznik nr 13 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 13. 
 Eugeniusz Uglik poinformował o pozytywnej opinii poszczególnych 
Komisji Rady do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/25/2007 - załącznik nr 14 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 14. 
 Eugeniusz Uglik poinformował o pozytywnej opinii poszczególnych 
Komisji Rady do projektu uchwały. 

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/26/2007 - załącznik nr 15 do protokołu nr V/2007. 
 
 
 
Ad 15. 
 Bożena Długosz, Radca Prawny Starostwa Powiatowego w Zielonej 
Górze zgłosiła autopoprawkę w § 3 projektu uchwały o brzmieniu: „uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego” i wyjaśniała, że uchwała stanowi 
prawo miejscowe. 
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 Rada przyjęła 20 głosami „za” ww. poprawkę. 
Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i uwag. 

 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/27/2007 - załącznik nr 16 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 16. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/28/2007 - załącznik nr 17 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 17. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/29/2007 - załącznik nr 18 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 18. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/30/2007 - załącznik nr 19 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 19. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/31/2007 - załącznik nr 20 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 20. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/32/2007 - załącznik nr 21 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 21. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/33/2007 - załącznik nr 22 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 22. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały jest 
następstwem rozpatrzenia skargi przez Komisje Rewizyjną. 
 Komisje omówiły projekt tej uchwały, jak również zaopiniowały 
pozytywnie. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/34/2007 - załącznik nr 23 do protokołu nr V/2007. 
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Ad 23. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i uwag. 
 Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta 20 głosami „za”. 
 Uchwała Nr V/35/2007 - załącznik nr 24 do protokołu nr V/2007. 
 
Ad 24. 
 Edwin Łazicki w odpowiedzi na złożoną interpelację przez Rafała 
Gajewskiego poinformował: Jeżeli chodzi o funkcjonowanie wydziału 
komunikacji została podjęta decyzja o bardziej sprawnej obsłudze petentów.  
W związku z tym planowane jest podzielenie obsługi petentów na dwie części – 
5 gmin z tej strony Odry oraz 5 gmin po drugiej stronie Odry.  
 Jeżeli chodzi o sprawy tablicy informacyjnej, wyznaczenia kolejności  
i opłat odpowiedzi udzielą właściwi kierownicy wydziału. Jeśli nie będzie ona 
wyczerpująca zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. 
 Marek Jaszkiewicz, Kierownik Wydziału Komunikacji: odnośnie 
kolejek i wchodzenia bezpośrednio do wydziału petentów z ominięciem kolejek 
odpowiedział, iż pracownicy wydziału nie są od tego by na korytarzu pilnować 
ludzi w kolejkach. Aby rozwiązać tę sprawę niezbędny będzie zakup systemu 
kolejkowego. Urządzenie to rozwiązało problem w każdych jednostkach 
wydziału komunikacji w Polsce. 
 Kierownik zgodził się z radnym co do zarzutu dotyczącego tablicy 
ogłoszeniowej. Wyjaśnił, że co jakiś czas wywiesza na tej tablicy różnego 
rodzaju informacje, które następnego dnia są zdzierane z tablicy. Wprawdzie 
wszystkie niezbędne dane są zamieszczane na stronie internetowej, ale zapewne 
będzie trzeba tę tablicę oszklić.  
 Wyjaśnień odnośnie stanowiska kasowego i opłat wypowiedziała się 
Edyta Dwojak Skarbnik Powiatu: w momencie przebiegu procesu 
informatyzacji Starostwa na tym stanowisku zostanie podłączony program 
kasowy. Nie zakupuje się teraz komputerów, ponieważ w informatyzacji 
zaplanowane są komputery i na pewno w tej puli będzie komputer z 
przeznaczeniem dla kasy oraz przestaną być ręcznie wypisywane kwity. 
 Kasa nie powinna być przeniesiona do innego miejsca, ponieważ żeby 
wprowadzić stanowisko kasowe musi być ono odpowiednio wyposażone. 
Zainwestowano w nowy lepszy system zabezpieczenia w kasie. Pracującą tam 
osoba musi czuć się bezpiecznie. Jest tam system alarmowy, napadowy, są 
zamówione GPS -y dla ochroniarzy. Jest odpowiednie zabezpieczenie, jeśli 
chodzi o okna i drzwi. Kasjerka nie może być posadzona na korytarzu i tam 
pobierać opłaty, musi być odpowiednio zabezpieczona. 
 Edwin Łazicki odnośnie umowy najmu pomieszczeń w Starostwie przez 
oddział PKO poinformował, że przyjrzy się tej umowie, jak ona brzmi. Jeżeli 
będzie ona wymagała zmian to zostanie zmieniony aneks do umowy. 
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 Problem parkowania jest bardzo złożony. Można podjąć rozmowy  
z Marszałkiem odnośnie parkingów, ale nie chciałby ad vocem odbijać, kto na 
dole, a kto na górze. Jest to kłopot – przy budynku Starostwa stoją samochody, 
natomiast przy Urzędzie Marszałkowskim w ogóle nie ma miejsca. Natomiast 
przy „Palmiarni” jest bardzo duży parking dla przyjeżdżających - dla spaceru  
i uspokojenia oraz pozbycia się nadmiaru energii po wyjściu z urzędu. 
 W nawiązaniu do wypowiedzi Henryka Jagody odnośnie podziękowań za 
stworzenie profesjonalnej strony internetowej powiatu, Starosta poinformował: 
dobrze stało się, że ta strona już ukazała. Strona ta była opracowana w roku 
2005 lub 2006. Po sprawdzeniu – rzeczywiście została ona profesjonalnie 
przygotowana. Nie można powiedzieć, że wymusił, ale dogadał się  
z p. kierownik wydziału by się wreszcie ukazała, dlatego w swoim wystąpieniu 
zachęcał, aby pozostałe jednostki z tego skorzystały. Raz jeszcze podziękował 
za to, że jest ta strona.  

Odnośnie zapytania dotyczącego umów o utrzymanie zimowe dróg 
Starosta poinformował: propozycja dotycząca darowizn w związku  
z oszczędnościami uzyskanymi na zimowym utrzymaniu dróg jest bardzo dobra. 
Zostaną podjęte pertraktacje z wykonawcami, którzy na tej zimie skorzystali. 
Trudno jest określić wcześniej warunki umowy.  

Została zwrócona uwaga na bardzo istotny problem, który należy 
spróbować w jakiś sposób do końca rozwiązać. 
 Marek Szarłata, członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego udzielił 
dodatkowych wyjaśnień podziękował Henrykowi Jagodzie, za uczynienie gestu 
i poczucie obowiązku.  

Stwierdził, że faktycznie zima w tym roku nie była groźna. Firmy 
utrzymujące drogi powiatowe mają rzeczywiście zysk, ale to akurat w tym roku. 
Zajmując się drogami 5 rok, to jest to pierwszy taki rok, gdzie nastąpiły takie 
anomalia pogodowe, że nie ma śniegu. Zazwyczaj było tak, że powiat na tym 
wygrywał, bo opady śniegu były spore i tych pieniędzy nie wystarczało. Gdyby  
powiat płacił za dzieło to pieniędzy nie wystarczyłoby na zimowe utrzymanie. 

Razem z dyrektor Grażyną Markowicz rozważali temat, biorąc pod uwagę 
ten rok, jak zrobić, aby się zabezpieczyć i zaoszczędzić trochę pieniędzy. Padła 
taka propozycja, by w instrukcji przetargowej umieścić punkt mówiący, że jeśli 
nie będzie zimy to powiat płaciłby 70 % gotowości. Taka propozycja byłaby 
uzgodniona też z Radą. Nie wiadomo natomiast jak do niej podejdą ewentualni 
wykonawcy. Będzie na pewno ciężko, z doświadczenia wiadomo, że stawki  
w gminach są różne, np. przetarg za utrzymanie dróg III kategorii przeszedł za 
kwotę 20 kilka złotych, natomiast w gminie Sulechów za kwotę 37zł przy tej 
samej kategorii dróg. Nie było chętnych firm i gmina ogłaszała dwa razy 
przetarg, bo do pierwszego nikt się nie zgłosił. Aby zabezpieczyć utrzymanie 
dróg należało zapłacić tak duże pieniądze. 

Nie wiadomo czy pozostałe firmy pójdą za przykładem firmy z Kargowej. 
Ze swej strony przedstawi tym firmom zachowanie firmy z gminy Kargowej. 
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Raz jeszcze zwrócił się z podziękowaniem do Henryka Jagody za 
uczyniony gest. 
 Edwin Łazicki dodał: inicjatywa radnego jest ciekawa. Zostanie ona 
wykorzystana w rozmowach z firmami, z którymi podpisano przetargi. 
Rozmowy poprowadzi Marek Szarłaty oraz dyrektor zarządu dróg. 
 Z drugiej strony nie wiadomo czy w przyszłorocznych przetargach można 
będzie tak zapisać, jak powiedział Marek Szarłata. Powiat musi mieć 
zagwarantowane w budżecie pieniądze by ogłosić przetarg. Potem można 
dopiero pertraktować. Jeśli będzie zapisane te 70%, to nikt do tego nie 
podejdzie. Przepraszając za wrażenie zauważył, że w przedsiębiorstwach nie ma 
„frajerów”. Przetarg musi być jasno sprecyzowany. Natomiast nic nie stoi na 
przeszkodzie by teraz pertraktować. 
 Jeśli chodzi o sprawę chodników na ul. Lipowej w Trzebiechowie 
Starosta poinformował, iż odbył się Zarząd, którego tematem było poszerzenie 
zadań typu - dokończenia chodnika. Zadania te zostaną przedstawione do 
zatwierdzenia Radzie Powiatu, jeśli Rada je przyjmie będą realizowane. 
 Odnośnie wniosku zgłoszonego przez Sławomira Baronowskiego dot. 
przejścia dla pieszych Starosta powiedział, że z przejściem tym nie będzie 
żadnych problemów i zostanie zrobione. 
 Rafał Gajewski przypomniał swój wniosek dotyczący umieszczenia kasy 
Starostwa. Zauważył, że powinna ona być na parterze bliżej petenta. Urządzenia 
natomiast można przenieść, jest to kwestia techniczna. Jeśli chodzi o poprawę 
obsługi interesantów wydziału komunikacji, to również jest sprawa kilku dni  
i organizacji oraz porozmawiania z pracownikami. Przydałby się automat 
kolejkowy, ale dopóki go nie ma, można prostymi zabiegami organizacyjnymi tę 
sprawę załatwić. 
 Edwin Łazicki poinformował: wpłacający w kasie Starostwa nie ponosi 
żadnych opłat, natomiast wpłacając np. w PKO będzie ponosiło się koszty.  
 Kasa, gdzie są pieniądze musi być właściwie zabezpieczona. Po 
przeprowadzeniu informatyzacji obsługa będzie przebiegać sprawniej. Robione 
jest wszystko by obsługa była sprawna. 
 Starosta poinformował: należy się cieszyć, że gospodarka idzie we 
właściwe miejsce. Niemniej musiał podjąć decyzję o przyjmowaniu petentów od 
godz. 9.30 ze względu na to, by można było przygotować zaświadczenia, jakie 
trzeba wydać. W porównaniu do stycznia jest to wzrost w granicach 300-400%. 
Z tego tytułu też mogą być skargi, ale na razie nie ma innego wyjścia. Po 
wyrobieniu się z tego wróci się do dawniejszej obsługi. 
 W perspektywie ma być uruchomione biuro obsługi petenta. Wówczas na 
pewno wszystko w jakiś sposób rozlokuje się. Na razie są trudności ze 
znalezieniem miejsca. Najlepszym byłoby miejsce, gdzie obecnie znajduje się 
„Punkt Informacji i Doradztwa Gospodarczego Lider” oraz to pomieszczenie 
obok, gdzie znajduje się punkt ubezpieczeń. 
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 Podkreślił, że urząd był przyjazny, jest przyjazny i będzie przyjazny dla 
ludzi. 
 
Ad 25. 
 Andrzej Bawłowicz podjął kwestię ryczałtowego rozliczania kosztów  
z tytułu zimowego utrzymania dróg. W poprzedniej kadencji proponował inny 
system rozliczania tych kosztów, ponieważ ryczałt nie jest racjonalny. Cały 
świat płaci za pracę. Dziś można skorzystać z sytemu informatycznego. Są GPS 
–y, wszystkie pojazdy powyżej 3,5 tony mają obowiązek być wyposażone w 
tachografy.  
 System ryczałtowy nie przyniósł w tym roku żadnych oszczędności. 
Zarząd nie jest w stanie przewidzieć, jaka będzie aura za rok. Jeżeli dany 
usługodawca ma określony biling na kilometr utrzymania drogi, również odbije 
się to na jakości usług w okresie marca i kwietnia, jeśli będzie zima. Stan dróg  
i system odśnieżania w zimie jest najbardziej czytelny dla mieszkańców 
powiatu. Mieszkańcy nie będą wiedzieli zbyt dużo o systemie pracy urzędu, ale 
widzą jak urząd administruje swoimi drogami. 
 Raz jeszcze podkreślił konieczność przejścia na system płacenia za pracę, 
za konkretny kilometr i konkretną usługę.  

Zauważył, że jest jeszcze pół roku do czasu zawierania umów, dlatego 
zwrócił się do Zarządu o przeanalizowanie jego wypowiedzi. 
 Rafał Gajewski zgłosił wniosek o wprowadzenie punktu drugiego 
regulaminu obrad dotyczącego wyłączania komórek, by nie przeszkadzały  
w debatach Rady. 
 Eugeniusz Uglik odpowiedział, że tak będzie od następnej sesji  
 Grażyna Markowicz, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg  
z/s w Sulechowie odnośnie propozycji zgłoszonej przez Andrzeja Bawłowicza 
dot. przejścia systemu płacenia za pracę, jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg 
poinformowała: Wojewódzki Zarząd Dróg próbował wprowadzić podobny 
system i żadna z firm nie stanęła do przetargu. 
 Edwin Łazicki dodał: każda propozycja złożona przez radnych jest 
rozpatrywana przez Zarząd. Również ta zostanie rozpatrzona. 
 Tadeusz Cygański poinformował: gmina Bojadła wykonuje zimowe 
utrzymanie dróg we własnym zakresie. Zawsze miła oszczędności, a tej zimy 
duże. To będzie procentowało dla gminy - 20.000 zł. Wyszło już pismo do 
Starosty i dyrektor PZZD w sprawie budowy chodników i będzie to 
zrealizowane. 

Eugeniusz Uglik poinformował o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego w terminie do dnia 30 kwietnia. Oświadczenie składane jest  
w 2 egzemplarzach wraz z kopią zeznania podatkowego PIT za 2006 r. 

Natomiast oświadczenie o działalności małżonka, jeżeli działalność ta 
wykonywana jest na terenie powiatu, składane jest w ciągu 30 dni od dnia 
wyboru, powołania lub zatrudnienia, a w przypadku podjęcia działalności 
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gospodarczej, w ciągu 30 dni od dnia zaistnienia przyczyny złożenia 
oświadczenia. Brak tego oświadczenia powodować może wygaszenie mandatu 
radnego, czego przykładem jest Burmistrz Bytomia Odrzańskiego. 
 Podziękował władzom gminy Zielona Góra za udostępnienie lokalu do 
przeprowadzenia obrad Rady Powiatu. 
Ad 26. 
 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji oraz porządku obrad o godz. 13.55 
Eugeniusz Uglik, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął V sesję Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 Protokolant     Zastępca Przewodniczącego Rady 
    Elżbieta Burzelów      Tadeusz Cygański 

 


